
DARILE DE SEAMA ALE ŞEDINŢELOR COMITETULUI 
SOCIET A 111 POLITECNICE 

Şedinţa Comitetului de la-I8 Decembrie I905. 

Şedinţa se deschide la orele 1Qs/4 a . m. sub preşedenţia D-lui 
Al. Cnt:tescu„ 

Prezenţi d-nii: Casimir Gr., Cristes u V., Oaicu M., Ionesctt I 1 

Teodoru 1., Voiculescu V.: Yarca D., Zanne N. „ 
D-l Al. Cottescu spune că conform articolului 34 din Statute, 

vom proceda la alegerea biroului pe 1906, ş i vom începe cu alege
·rea Preşedintelui. 

D-l D. Ycirca zic;e că nimeni nu e aici care să nu recunoască 

serviciile pe care le-a adus D-l Cottescu anul trecut Societăţei în ca
litate de Preşedinte al ei. Nu mai e deci nevoie să procedăm prin 
votare secretă; să aclamăm pe D-l Al. Cotlescu ca Preşed inte al 
Societăţei. 

Comitetul aclamă Preşedinte pe D-l Al. Cottescu. 
D-l Cotteşcu mulţumeşte călduros pentru real egerea sa ca Pre

şedinte, pe un nou period de un an. D-sa d eclară că va da Societăţei 
tot timpul de care va dispune, pentru ca încrederea co i s'a acordaJ 
să nu fie zadarnică . Ne răm âne ca în cursul anului să rezol văm o 
chestie de mare interes moral pentru noi. Corpul technic trece prin 
o criză durnoasă, nu ca cea din 1901 , când era în joc numai che
stiunea . materială.. Azi se exclud inginerii capabi li ; chestia Lindley 
atinge amorul nostru propriu. Avem în . corpnl nostru technic valori 
·reale ; avem somităţi, avem techniciani albiţi în lucrări măreţe ; a
vem administratori excelenţi ; avem tineri capabili ş i cu dragoste de 
muncă ş1 de ţara lor. Toate acestea sunt bine cunoscute de condu-
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-cătorii ţărei ; persoane competente, oameni de stat, s'au pronunţat 
favorabil în această privinţă. Să nu încetăm dar de a ne aduna, de 
a ne sfătui; să facem conferinţe; să lucrăm pentru a înălţa presti
giul corpului technir. 

Finanţele Societăţei , după cum s'a văzut, sunt îndrumate pe 
·cale bună. Cu concursul D-lor Zanne ~ i 1'eodorit vom mai spori ve
niturile din anunţiuri. Vom ajunge astfel ca în scurt timp să ne rea
lizăm dorinţa de a avea un_ local propriu': să ne- realizăm idealu
rile prevăzute în Statutele noc..,stre . 

D-l Preşedinte spune apoi ·ca să i se permită de a întrebuinţa 
pentru alegerea Vice-Preşedinţilor acelaş mijloc ca la alegerea preşe
<lintelui. _D-sa arată interesul ce l'au depus pentru Societate D-nii 
Ym·ca D. şi Casimir Gr. ş i propune a fi aclamaţi din nou vice-pre-

·şed inţi pentru anul viitor. 
D-nii Yarca D. ş i Casimir Gr. sunt aclamaţi vice-preşedinţi 

.de cătr mitet. 
'e aclamă Casier D-l Gallea N. 
'e aleg Secretari d-nii: Gaicu M., loni;scu I. şi Teodoru I. 
e procede la alegerea Comisiunii de excursii. 

D-l I. Ionescu spune să se aleagă persoane care să se poată 

-0cupa cu organizar a excursiunilor. Anul trecut nu s'a făcut nici 
.una. ·Propune pe d-l Inginer Gh. Popescu. 

Sunt aleşi în Comisia de excursiuni d-nii : D. DanielP-scu: Ed. 
Duperrex, .St. Gheorghiu, Gh. Popescu, I. Teodoru şi V. Voiculesou. 

D-l Preşedinte cere a se organiza conferinţe în localul Socie
tăţei; D-sa spune că D-nul V. Pleşoianu s'a oferit a face una în 
.chestia apei 

D-l I. Ionescu cere a se pune un anunţ în Buletin în această 
privinţă. Conferinţele trebuesc studiate din vreme. 

D-l D. Yarca comunică Comitetului că în Adunarea Generală 
.dela 15 Decembre 1905, D-l P. Iliescu, a întrebat dacă Comitetul s ~a 

informat la Eforie cum sa utilizat anul acesta fondul Yorceanu. 
Roagă pe D-l Preşedinte a se interesa de această chestie. 

D-l Preşedinte spune că se v'a ocupa. 
D-l Preşedinte cere a ne ocupa de revistele la care vom abona 

..Societatea pe 1906, căci abonamentele expiră până · la viitoarea şe

-dinţ.ă a Comitetului. D-sa citeşte lista jurnalelor şi revistelor. 
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. D-f V. · Voiculescu întreabă care revisto vin fa schimb. 
D-l I. Ionescu spune că nici unul din cele citate. Vin câte-vi 

din . ţ~ră. 
D-l V. Cristescu cere a se suprima · u:nul ·din jurnalele franceze: 

ş1 a se ab0na un ul german: „M~ue Freie Presse". 
D~l G:· Casimir cere a nu .se suprima, ci din contră a se mai 

lua vre-o unul; majoritatea membrilor citesc mai c·urând jurnalele 
franceze ca cele germane. Propune jurnalul „Le· Matin". 

Se decide a se abona Societatea la Neue Freie P resse şi la De 
Matin. 

D-l Yw·ca cere a se abona încă câteva jurnale din ţară. Aci 
avem numai două. 

D-l V . Cristescu propune abonament la Monitorul Ofi.ciai, cum 
a fost înainte. 

D-l · Zan~ie cerc. a , se abona Societatea la mai multe rev iste 
technice străine . Acesta este unul din mijloacele cele . mai puternice 
pentru a atrage pe membri la Societate. Apoi din ele ~s'ar face. re
zumate foarte variate, care s'ar pune în Buletinul nostru şi care cu 
modul acesta · ar deveni mult m!Li atrăgător ' şi mult mai căutat de 
cât cu publicarea de articole teoretice, sau che~tiuni privitoare nu~ 

mai la Societate. · Atunci a·m putea avea multe abonamente, anunţuri 
şi ne-am putea spori foarte mult veniturile. Să luăm reviste engleze 
şi americane: în care se publică multe lucruri noi ş i interesante din 
punct : p!'l vedere practic. 

D-l Gr. Ca.siniir spune că noi nu ave·m mijloacele de care dis.: 
pun revistele străine. Acolo sunt Comitete speciale de redacţie care 
nu se · ocupă decât de revistă. Revistele engleze riu avem cine' să le 
citească; ceia ce e interesant în ele se reproduce îO revi i5tele ·franceze 
sau germane, de unde pot fi luate . 

De.I I. Ionescu se obligă a le citi D-sa şi a face rezumate când 
va crede. D-sa propune abonament · la „Engineering" ' din Anglia ş i 
la „ Engineering Rec01:d" ' din · America. Mai • cere abonamente la -revi
ste ştiinţifice, cum a fost înainte . 

. D-l V. Cristescu cere abonament la revista română ·Natura. 
Se decide a se face. comanda celor existente si a câtor-va altele; 

' 
rămânânµ a se complecta lista în o viitoare şedinţă. 
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D-l Preşedinte cere a se fixa o ~edinţă p1>niru discuţia buge

tului pe anul 1906. 
Se decide a se convoca Comitetul pentru 12 Ianuarie 1906: seara. 
Aprobat in şedinţa ·Comitetului de la 12 Ianuarie 1906. 

p. Preşedinte 
GR. CASIMIR 

Secretar 
Ion D. Teodor 

Şedinţa Comitetului de la 12 Ianuarie z906. 

Şedinţa se deschide la orele 10 seara, sub preşed inţia D-lui 
Gr. Casimir. Prezenţi unt D-nii Gr. Cazimir, V. Cristescu, M. Gaicu, 
A . Ioachvmescu, S. Gheorghiu, N Gallea, 1. Ionescu, V. Voiculescu 
si I. Teodor. La ordin ea zi lei fiind si chestiunea buletinului , ia parte 
' ' 
la şedinţă . i D-l Ta11c1·ed Constantinescu. 

Se cite te proce ul-verbal al şed inţe i de la 18 Decembre 1905 
ş i se aprobă. 

e iau în di scuţi e cererile de ad mitere de membri noi ş i se 
aprobă cereri le D-lor Stef. Athanasescit, Dini. Pastia şi Aurel Pop. 
ln privinţa cereri i D-lui C. Ciuqolea rămâne a se lua o deciziune 
ulterioară după ce D-l Gaicu, unul din membrii propunători, va lua. 
informaţiuni dacă D-sa îndeplin eşte condiţiunile cerut.e de statute 
pentru a fi membru. 

Trecându-se la ordinea zilei, D-l Casier dă citire proectului de 
budget pe anul 1906. 

D-l M. Gaicu. cere să se prevadă în budget ş i o sumă anumită, 
care să fie de tinată pentru mărirea fondului social ş i în consecinţă 
propune a se micşora sumele trecute la cheltueli. ln special D-sa 
este de părere a se suprima suma do lei 1800 prevăzută ca ·cheltueli 
pentru redactarea. Buletinului, pe motiv că sunt membri cari s'ar 
oferi să facă acest lucru fară plată . De asemenea D"sa cere a se 
micşora suma prevăzutrt la cheltu eli pentrn imprimate. 

D-l Or. Casimir răspunde D-lui Oaicu, spunând că în privinţa 
redactării 13uletinului este bine să so plătească secretarul de redacţ.i e, 
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